
Březen 

4. 3. navštívila MŠ Aquapark Barrandov. 

5. 3. zhlédli žáci II. A a IV. A hmatovou výstavu v Botanické zahradě. 

6. 3. hmatovou výstavu navštívili žáci II. PrŠ. 

Botanická zahrada  
Ve středu 6.3. 2024 jsme se vydali na výlet do Botanické zahrady. Jeli jsme napřed 
tramvají 22 na Malovanku a odtamtud autobusem 143 na Dejvickou. Chvíli jsme 
hledali zastávku a nemohli ji najít a potom jsme ji našli a jeli autobusem číslo 107 na 
zastávku Na Podbabě, kousek jsme popošli k přívozu, nastoupili a nechali se 
převézt na druhou stranu. Až přívoz zastavil, vystoupili jsme a popošli kousek na 
zastávku. Když přijel autobus, jeli jsme na zastávku Botanická zahrada Troja, tam 
jsme vystoupili a šli kousek pěšky. Čekala na nás paní průvodkyně, a ještě před 
výstavou jsme si dali svačinu. Výstava se jmenovala Za kořením a slávou. Na 
výstavě jsme ochutnávali uzený čaj a ovoce jackfruit. Ještě jsme čichali k různým 
kořením třeba ke skořici nebo hřebíčku. Po výstavě Za kořením a slávou jsme prošli 
zahradu a šli do skleníku Fata Morgana. Ve skleníku byly rostliny z pet lahví, 
například bambus z pet lahví. Až jsme prošli skleník, šli jsme ven a dali si oběd a 
koupil jsem si dva suvenýry a nanuk. Potom už jsme šli tou samou cestou do školy. 
                                    Derek Č. II. PrŠ 

 
V Botanické zahradě se mi líbilo. Ochutnávali jsme různé tropické potraviny a čichali 
jsme si ke koření. Byli jsme ve skleníku, tam se mi také moc líbilo. Dívali jsme se i 
na japonské písmo, jak se vyvíjelo. Výlet se mi moc líbil. Ochutnávali jsme i uzený 
čaj. 
                                           Adam S., II. PrŠ 

 



 
 
Ve středu 6.3. jsme jeli na výlet do Botanické zahrady na výstavu Za kořením a 
slávou. Cítil jsem tam skořici, hřebíček a badyán. Taky grapefruit, ovoce, kokosové 
mléko a uzený čaj. Viděl jsem tam i zajímavou houbu. Jeli jsme tramvají 22 na 
Malovanku, z Malovanky autobusem 143 na Dejvickou a pak jsme jeli 107 na 
Podbabu. V Podbabě je zastávka na znamení a pak jsme jeli přívozem do Podhoří a 
z Podhoří autobusem 234 na zastávku Botanická zahrada Troja. Zpátky autobusem 
236 na Podhoří a z Podhoří na zastávku Podbaba a z Podbaby autobusem 107 na 
Dejvickou a z Dejvické jsme šli pěšky na Vítězné náměstí. Pak autobusem 142 na 
Malovanku a pak pěšky na Pohořelec. Dostali jsme oběd a měli jsme k jídlu 
sekanou s chlebem a s hořčicí. Na výstavě byly také kytky a barevné rybičky. A pet 



lahve a bambus. Byli jsme ve skleníku Fata Morgana a koupil jsem si jahodové 
calippo. Taky jsem si přivoněl k muškátovému oříšku.  
                                 Štěpán B., II. PrŠ 
 
6.3. jsme jeli na výlet do Botanické zahrady. Výstava se jmenovala Za kořením a 
slávou. Podívali jsme se do skleníku Fata Morgana. Byly tam kytky v pet lahvi. 
Zaujala mě rostlina bambus a bylo to moc hezké. 
                                           Adam N., II. PrŠ 
 

 



7. 3. proběhl ve škole den otevřených dveří. 

11. 3. šli žáci MŠ na výstavu Předjaří na Pražském hradě. 

 

 

11. 3. navštívili žáci II. PrŠ vernisáž obrazů klientů ze Slatiny. Výstava proběhla 

v Poslanecké sněmovně Parlamentu ČR. 

Dne 12.3. 2024 jsme šli na vernisáž do Poslanecké sněmovny Parlamentu České 
republiky. Při vstupu po nás chtěli občanské průkazy, policie nás pak zkontrolovala. 
Na vernisáži byly vystavené obrazy. Nejhezčí obrazy, které se mi líbily, byly dva – 
Kampa a Sněhulák. Bylo tam i hudební vystoupení básníka a písničkáře Jiřího 
Dědečka, nejhezčí píseň, kterou tam zpíval, byla „Kuna ví“. Měli tam i občerstvení a 
dal jsem si dva chlebíčky a šátečky. Na vernisáži měla slovo i místopředsedkyně 
poslanecké sněmovny Věra Kovářová. Vernisáž byla moc pěkná a inspirativní. 

                                       Derek Č., II. PrŠ
       
Včera jsme byli v Poslanecké sněmovně. Byl tam pán, který hrál písničky s kytarou. 

Slyšel jsem písničku Celer. Bylo tam občerstvení – chlebíčky a koláče. Byly tam 

obrazy a byl tam písničkář Jiří Dědeček a poslankyně Věra Kovářová. A pak jsem se 

posadil a díval jsem se. Bylo to moc pěkné. Obrazy namalovali klienti ze Slatiny. 

                 Štěpán B., II. PrŠ 

Navštívili jsme vernisáž obrazů v Poslanecké sněmovně. Hodně se mi to líbilo, 

zpíval tam Jiří Dědeček. Bylo to moc zajímavé, měli jsme chlebíčky a dortíky, paní 

mi dala neperlivou vodu. Moc se mi tam líbilo.                                 Adam S., II. PrŠ 



 

 

11.3. jsme byli na vernisáži v Poslanecké sněmovně. Měli jsme tam raut a hrála tam 

hudba – Jiří Dědeček. Byli tam poslanci. Vernisáž se mi moc líbila.   

                                                         Tomáš O., II. PrŠ 

Moc se mi to líbilo. Nejvíc obraz Prahy. Šli jsme pěšky a potkal jsem se se svou 

známou z mé bývalé školy, pracovnicí z TaKavárny z Jedličkova ústavu. Výstavu 

jsme hledali. Na výstavě nás kontrolovala policie ČR. 

                                          Adam N., II. PrŠ 

 

12. 3. podnikli exkurzi do Botanické zahrady na hmatovou výstavu žáci V., VII. a 

VIII. A. 

 

 



12. 3. měli společný program žáci I., II. a III. A s žáky ZŠ Dobromysl. 

 

 



12. 3. odpoledne besedovali žáci s dabingovým režisérem a hercem Bohdanem 

Tůmou. 

 

 



14. 3. zhlédli žáci MŠ představení Tři veselá prasátka v Divadle U Hasičů. 

14. 3. navštívili Botanickou zahradu žáci VI. a IX. A. 

 

 



Cesta za kořením a slávou 

Dne 14. 3. 2024 jsme se se třídou vydali do Botanické zahrady na výstavu s názvem 

Cesta za kořením a slávou. Měli jsme tu čest vidět všemožné květiny, které se 

používají v potravinářství a také ve výrobě čajů. Byla tam velká spousta ochutnávek 

a mohli jsme si i přičichnout ke kořením, což se dost obrátilo proti mně, jelikož se v 

mžiku ozvala má alergie. Začala jsem kýchat a dostala jsem i rýmu. Botanická 

zahrada není zrovna nejlepším místem pro alergiky. Ochutnali jsme ovoce s názvem 

jackfruit. Docela mi to i chutnalo, bylo to něco jako mango, akorát o dost větší. Mohli 

jsme ochutnat i koření pěti chutí. To jsem raději nezkoušela a podle mě jsem udělala 

dobře. Cestou zpět jsme si udělali takovou menší procházku. Nebylo to tak strašné.

                  Kamila B., 10. r. 

Dostali jsme slovenskou průvodkyni. Bylo zajímavé poslouchat výstavu v jiném 

jazyce než v českém. Bylo to hlavně zaměřeno na cestovatele Josefa Kořenského, 

který posílal různá semena, pohlednice a výstřižky z novin sem do Československa. 

Zaujalo mě tam semeno palmy, netušil jsem, že je tak obrovské. Měli jsme příležitost 

ochutnat třeba sušený jackfruit nebo uzený čaj a koření 5 chutí. Poté jsme si mohli 

přičichnout k pravé skořici, sušenému bambusu, k badyánu, lotosu, hřebíčku a 

dalšímu koření. Zjistil jsem, že bambus za den vyroste 91 cm, a používal se jako 

mučicí nástroj. Měli tam i sušený plod durianu. Durian je nejsmradlavější ovoce na 

světě. Kvůli durianu muselo nouzově přistát letadlo. V Asii je zakázané s ním chodit 

do veřejné dopravy, na ulici a na veřejná místa. Měli ho proto v sušené podobě, 

protože kdyby se v něm děti šťouraly, tak by musela skončit výstava, protože by to 

nešlo vyvětrat.  Bylo to velmi hezké, děkuji, že jsem se mohl zúčastnit této výstavy.  

                                     Adam H., 10. r. 

Ve čtvrtek jsme navštívili Botanickou zahradu, kde jsme se věnovali kořením a 

rostlinám. Průvodkyně nám říkala fakta o různých rostlinách, jako například o 

bambusu, který dokáže vyrůst téměř o 90 cm za jeden den. Dozvěděli jsme se také, 

že nejsmradlavějším ovocem je durian. Prohlédli jsme si a čichali k rostlině lotos, 

která roste v bažinách a její vůně se využívá při výrobě parfémů. Ochutnávali jsme 

jackfruit a schyzandru.  První kousek schyzandry mě chutnal hořce a postupně 

přecházel do kyselé chuti. I přesto jsem byl ochoten ochutnat další kousek, že 

tentokrát zažiju na přední části jazyka sladkou chuť. Bohužel, druhá ochutnávka 

byla ještě horší než první. Schyzandra měla nepříjemně hořkou až odpornou chuť 

po celou dobu. I přesto jsem ji dojedl, ač to bylo velmi nechutné. Nebyl to pro mě 

efektivní zážitek, přesto děkuji, že jsem nemusel být ve škole.  

                    David V., 10. r 

Ochutnali jsme čaj a koření. Ukázali nám různé věci jako třeba rýži, hedvábí, 

bambus, kokos a muškát. Řekli nám něco o Josefu Kořenském, něco o rostlinách.  

Vyzkoušeli jsme si hru se sestavováním japonského písma.     

                                                                            Kryštof V., 10. r. 

 



Na výstavě jsme možnost seznámit se s asijskou kulturou. Prohlíželi jsme si 

například bambus, kokosový ořech, květ lotosu, ale i hedvábí. Také jsme si mohli 

osahat, jak vypadají zahrádky v Asii, které jsou tvořeny ze štěrku, do kterého se 

vrývají různé motivy. Na výstavě jsme také ochutnávali různé cizokrajné rostliny - 

jackfruit, moruše, koření pěti chutí a pili jsme i uzený čaj. Různé koření jsme i 

očichávali. Jelikož jsme toho zkoumali a ochutnávali poměrně velké množství, po 

některé z výše zmiňovaných rostlin se mi zřejmě spustila alergická reakce. Ale jinak 

se mi výstava moc líbila a byla dobře připravená.      

                                                      Nela Č., 10. r. 

 

14. 3. proběhla v sále školy akce ZUŠ J. Hanuše spojená s předáním 

sponzorského daru. 

 

15. 3. zazpíval pěvecký sbor při zahájení velikonočních trhů na Mariánském 

náměstí. 

 

 

16. 3. se konal koncert ZUŠ J. Hanuše v sále školy. 



19. 3. v 8.45 proběhlo vyhlášení výsledků Sportovního kvízu ze čtenářského 

koutku. Kvíz připravil a vyhodnotil Adam H. a týkal se rekordů v atletice. Adam si 

pro výherce připravil dokonce i diplomy. 

   

 

19. 3. odpoledne měli žáci MŠ hippoterapii v Braníku. 

20. 3. odpoledne navštívila MŠ knihovnu na Pohořelci. 

20. 3. byli někteří žáci na dentální hygieně. Akci zajišťovala nadace Leontinka. 

 



25. 3. navštívila MŠ velikonoční trhy na Staroměstském náměstí. 

    

 

27. 3. se žáci rozjeli na velikonoční prázdniny.  

 


